
Gemensam utvecklingsgrupp 17 april 2023 
 

Hemlöshet 
 

Aktuellt läge 
Stadens hemlöshetsstrateg Johanna Bobin redogör för läget tillsammans med Luis Olsson och 
Disa Hallin, som är uppsökande boendehandläggare. Staden gör en kartläggning av akut 
hemlöshet varje år, för att få en uppskattning av läget. Det gäller då de som sover ute eller 
ordnar sitt boende natt för natt. Årets kartläggning håller på att sammanställas, men visar på 
över 100 individer i år igen (2022 var det 109 individer). Av dessa är det fler som sover ute i år 
än tidigare. Ålder varierar mellan 21 och 70 år. Det är övervägande män.  

Ett 20-tal individer kvarstår från förra året. Några har bott i våra boenden, men hamnar på gatan 
igen. Det kan bero på utebliven hyra, störningar eller omfattande missbruk, som gör det svårt att 
sköta ett boende.  

Många kommer från andra kommuner. I Helsingborg finns tillgång till mat, kläder och dusch, 
som lockar individer från andra kommuner. Här finns också tillgång till droger. Även 
laromottagningarna (sex stycken) lockar till sig folk. 

Det finns de som saknar någonstans att bo, utan att ha beroende. Det är 20-30 som anger att de 
bara är i behov av boende, inte socialt stöd. 

• Många klarar inte kvarboende för att de saknar sammanhang och sysselsättning. 
• Flera sover hellre ute än går till Fenix. Individer uppger att de blev utslängda mitt i 

natten från akutplatserna.  
• Det finns de som inte vill ha kontakt med myndigheter. 

Hur upplever individerna att de blir bemötta i det gemensamma stadsrummet? 

• Polisen skulle varit med i diskussionen. Om de hittar hemlösa individer på stan, sovande 
på Knutpunkten till exempel, kör de ut dem till kringliggande småorter eller förorter och 
så får de gå hem.  

• Det finns dock de som övernattar på Knutpunkten. Ordningsvakter låter dem vara om de 
inte anses störa. 

• Verdandi och G7 har besökt stadsbiblioteket ett par gånger i veckan för att prata med de 
hemlösa som hänger där. 

• Bevakningsgruppen är en annan aktör som ofta blir inblandad. De borde ha en dialog 
med individerna först, innan de agerar.  

• Det kommer in klagomål från invånare och näringsidkare runt Sundstorget, som känner 
sig otrygga. 

• Du får sitta på Gröningen och dricka alkohol. 

Allmännyttan Helsingborgshem godkänner inte personer med försörjningsstöd, vilket gör det 
svårt att etablera sig på bostadsmarknaden för många. Hyresgarantier (första hand) och 
kommunala kontrakt (andra hand) ska täcka in behovet för dessa. Det kräver remiss från 
arbetsmarknadsförvaltningen, socialförvaltningen eller vård- och omsorgsförvaltningen. Det 
finns cirka 150 sådana lägenheter för socialförvaltningens målgrupper.  



11-12 individer är aktuella i bostad först. Det kommer ungefär 6 nya bostad först-lägenheter per 
år.  

De billigaste boendena kommer alltid redan vara byggda. Det hänger på att de som bor där 
flyttar in i nybyggda boenden, för att få genomströmning. 

Det kommer att bli hårdare krav på att söka boende via staden.  

Många vill ha ett eget boende. Men det finns även behov av akutplatser. 

Det har funnits en diskussion om nattcafé under hela vintern, utan att vi lyckats hitta en lösning 
på framförallt lokal.  

• Det behövs inte bara när det är kallt. 
• Det upplevs att det finns bristande samarbete mellan föreningarna i frågan. 
• Stadsmissionen har erfarenhet att driva värmestuga i Malmö under vintern, december-

mars, en för vuxna och en för unga, genom IOP-avtal. Föreningarna kan erbjuda något 
annat än vad myndigheter kan. 

• Vi bör planera för nästa vinter redan nu, så att vi inte hamnar i samma situation igen. Det 
finns ett behov och det finns en vilja från staden att hitta en lösning ihop med 
föreningarna. 

Luis Olsson och Disa Hallin jobbar som uppsökande boendehandläggare ute på stan, men även 
med utredningar. Periodvis skulle det behövas fler, men det är också en styrka i att vara två 
välkända ansikten som kan skapa förtroende. De kan träffa individer i flera år innan de blir 
motiverade att söka stöd. 

• Värmestugan kan också följa med till möten med arbetsmarknadsförvaltningen och 
socialförvaltningen. 

• Det är svårt att hitta boende själv om du inte har rätt kontakter. Via föreningarnas 
kontakter går det ibland att hitta lösningar. 

En nationell hemlöshetskartläggning är på gång. 

• Kommunikationen om akutplatser är bristfällig. Särskilt när det är fullt på Fenix och 
Malmögatana ska öppna extraplatser vid hårt väder. 

• Tanken var att Fenix skulle vara ett första akutboende, där de boende skulle slussas 
vidare till andra boendeformer, men många bor kvar år efter år. 

• Bemötandet på nätterna på Fenix får kritik. Det finns också mycket missbruk, vilket en 
del vill undvika. 

• Varför skapar inte kommunen egna boenden, i stället för att placera hos externa aktörer 
på andra orter? Det är extremt dyrt. 

• Det finns många föreningar som stöttar individerna. 
• Vad tycker de hemlösa själva? Det är ett stort glapp med tilliten. 
• Kan vi vara mer tillgängliga som socialtjänst ute? 

 

Vad blir nästa steg? 
• Kan vi öppna en lokal genom staden, där föreningarna bemannar? Det finns ett 

vandrarhem till salu. 

Staden kommer nog inte att köpa en lokal idag, det skulle vara en process som kräver ett rejält 
underlag. Däremot behöver vi se över de luckor som finns i stödet idag. 



• Föreningarna bör ha dialog mellan sig. 
• Det saknas ett separat boende för kvinnor. 

 

Råd- och stödkoordinatorer 
Therese Ekheim är råd- och stödkoordinator, en social tjänst som möter invånarnas behov med 
information och vägledning. Om de inte kan svara på alla frågor tar de reda på svaren, för att 
slippa bolla runt individen. De är kvar i ärenden, så kort tid det behövs, för att brygga över. De 
kan hjälpa praktiskt med kontaktvägar och ansökningar.  

Var når vi inte ut idag? Individer som upplever att de blir runtskickade kan få vägledning. Råd- 
och stödkoordinatorerna finns bland annat på stadsbiblioteket varje måndag, på @plantan och 
Kulturpunkten på Dalhem.  

Vad gör socialtjänsten och vad gör vi inte? Många vill inte söka stöd. Vad händer om jag söker 
stöd som förälder? Kommer de att ta mina barn? 

Råd- och stödkoordinatorerna jobbar i projektform till årsskiftet. De kommer att bli tre i slutet 
av juni och förhoppningsvis fyra under hösten. De hoppas på att det blir en permanent 
verksamhet. 

• Kan titeln vara avskräckande? 

 

Hälsodag 17 maj 
 

Onsdagen den 17 maj är du välkommen på hälsodag i våryrans tecken. 

 

Var: Gröningen (vid utegymmet) 

När: 17 maj, klockan 14.00-18.00 

 

Det blir Ångestloppet och korvgrillnin. 

Du kan också testa på: 

• boule 
• brännboll 
• casting (med fiskespö) 
• dans 
• fiske 
• fotboll 
• kubb 
• yoga 

Hälsodagen arrangeras av: Helsingborgs stad, Brottsofferjouren, Fontänhuset Helsingborg, G7, 
Hela människan – Ria, Hittarps IK/Gatulaget, Pingstkyrkan Helsingborg och Verdandi Söder. Den 
vänder sig till alla som på olika sätt jobbar socialt och hälsofrämjande i Helsingborg och till alla 



invånare som vill aktivera sig på enkla sätt och träffa nya människor. Alla aktiviteter är gratis 
och alla är välkomna! 

David Bergström har fixat en affisch som alla gärna får hjälpa till att sprida: 

Inbjudan som pdf (A3) 

Inbjudan ligger också på öppnasoc: https://oppnasoc.helsingborg.se/nypremiar-halsodag-pa-
groningen-17-maj/  

 

Kommande möten 
 

• 15 maj – om förebyggande arbete för ungdomar (preliminärt) 

https://oppnasoc.helsingborg.se/wp-content/uploads/sites/30/2023/04/halsodag2023-affisch.pdf
https://oppnasoc.helsingborg.se/nypremiar-halsodag-pa-groningen-17-maj/
https://oppnasoc.helsingborg.se/nypremiar-halsodag-pa-groningen-17-maj/
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